



---

## **Referat af menighedsrådsmøde i sognehuset.**

**Tirsdag den 7. maj 2024 kl. 18.30.**

**Afbud:** Ingen

Hanne ordstyrer, Leif referent.

### **Dagsorden:**

#### **1. Godkendelse af dagsordenen**

Godkendt

#### **2. Godkendelse af referatet fra 2. april:**

Godkendt med følgende rettelser:

Vedr. pkt. 3 om Personalepolitik: Deltagere i udvalg er Annette, Hanne, Sune, Kathrine og Kirsten Graversgaard.

Vedr. pkt. 5. Økonomi.: Det er ønsket til budget 2025.

- ✓ Underskrift på referatet fra mødet 2. april 2024.  
Underskrevet.

#### **3. Opfølgning fra det sidste MR møde:**

- ✓ Navneskilte fra MIDO?  
Er nu opsat i ØH, men ikke i Veggerby.
- ✓ Personalepolitik – møde med personalekonsulent er aftalt.  
29. maj kl. 13.00. Annette sender materiale til de berørte.
- ✓ Møde med Erik Sørensen vedr. tilbygning er aftalt.  
21. maj kl. 10.00

#### **4. Nyt fra:**

- **Præsten:**  
2 tilbud på projektorløsning er hjemkommet. Afventer stadig det tredje.  
To pilgrimsvandringer af ca. 8 km. er planlagt. Første gang 25. august kl. 9.00 til 12.00. Detaljer følger.
- **Medarbejderrepræsentant v/ Kathrine:**  
Der arbejdes med planlægning af en dag med personalehygge/teambuilding i samarbejde med Veggerby.



I sognehuset mangler konfirmationsbilleder fra 5-6 årgange. De forsøges fremskaffet til ophæng.

- **Menighedsrådet:**

Automatik på lyset på kirken er bestilt –

Pris 3000 kr. De fleste i MR udtrykker forundring over, at det ikke var med i tilbud.

Samme leverandør tilbyder renovering af kalk til 3000 kr. Nogen skepsis udtrykkes. Annette ser på andre muligheder.

## 5. Økonomi:

- ✓ Endelige ønsker til Budget 2025.

I forhold til liste fra sidste møde: Der er afsat 35000 kr til lysglobe i indeværende år. Det giver måske plads til dåbstræ i 2025. Ud over det er der fremsat ønske om opsætning af smartboard i salen og måske i lille mødelokale i ny tilbygning.

Birgit deltager i budgetkursus den 13. maj. Derefter påbegyndes budget 1025.

## 6. Kirke-og kirkegårdsudvalg v/ Per:

- ✓ Referat fra mødet den 11. april

Referat er udsat til alle.

Jess forsøger at skaffe luftfotos af kirkegård.

- ✓ Trappe og låger

Malte taler pris med Jørn Adamsen.

- ✓ Ønske om penge til kirkegårdsarkitekt i Budget 2025

Er mere realistisk at sætte på som ønske til budget 2026, da der er en del, der skal forberedes inden involvering af arkitekt.

- ✓ Lamper er sat op – mangler 1

Per følger op på, hvorfor der mangler 1.

Drøftelse af forslag til vedtægtsændring: Følgende vedtaget af MR. (Det med rødt er ændret / tilføjet af MR.)

Under afsnit K, paragraf 23 tilføjes et punkt 5 lydende:

Det er tilladt med blomster og lys på plænegravsten i begrænset omfang, så det ikke er til gene for andre gravstedsejere ligesom det ikke må være til ulempe for kirkegårdens vedligeholdelsesarbejde. **Dog må der ikke lægges noget på plænegravsten i græsslåningsperioden.**

I øvrigt gælder for pynt på alle gravpladser, at det er i overensstemmelse med stk. 2 og ikke til gene for nabogravpladser, hvorfor kulørte og blinkende lys ikke er tilladt.



På alle gravpladser anvendes kun kirkegårdens grus.

Der bruges ikke ukrudtsdug og ukrudtsmidler på kirkegården.

Der var desuden enighed om at opsætte skiltning om regler på kirkegården, når ændring er officielt vedtaget.

### **7. Planlægning af valgforløbet v/ Per:**

- ✓ Referat fra møde i valgudvalget den  
Power-point gennemgået. Vi bruger den dels som dagsorden og dels som referat fra orienteringsmødet. Annette og Leif færdiggør den.

### **8. Møde i Aktivitetsudvalg:**

- ✓ Ønske om en aften med Ruth Østergaard.  
Som sogneaften/eftersmiddag i efteråret. Der skal indhentes pris før beslutning.
- ✓ Kaffe til pinse – hvem har opgaven?  
I sognehuset kl. 9.30. Birgit, Malte og Ingeborg sørger for kaffe og indkøb.
- ✓ Kristi Himmelfarts gudstjeneste – opgaver?  
Er planlagt
- ✓ Kulturugerne 37 og 38  
Tages op i aktivitetsudvalg. Dog godkendtes brug af sognehus til "brunch og byvandring".

### **9. Møde i PR udvalg: Juni**

**10. Folkekirkens telt på Nibefestivalen – 1.500 kr.?**  
Godkendt.

**11. Møde i Præstegårdsudvalg:**  
Vådt hjørne i haven skyldes formentlig kommunal fejl, hvorfor det forsøges at få kommunen til at udbedre skaden.  
Inde i haven er Mikkel Thorhauge bedt om tilbud på stubfræsning med henblik på at kunne starte plænerobot.

**12. Næste møder:**  
✓ 7. maj



- ✓ 14. maj – Valg orienteringsmøde i Sognehuset kl. 19.00
  - ✓ 11. juni – **Der er afbud fra Per og Jess.**
  - ✓ 13. august
  - ✓ 10. september
  - ✓ 17. september Valgforsamling i Forsamlingshuset kl. 19.00
  - ✓ 1. oktober Fælles menighedsrådsmøde i FDF Huset i Kirketerp
  - ✓ 8. oktober
  - ✓ 12. november
- ✓ **Eventuelt:**
- a) Tur til Farsø – v/ Leif  
**Vi mødes på Gunderupvej 66, 9640 Farsø. (Ca. tre kvarter fra ØH). Derefter besøg hos Fredberg i Strandby. Efterfølgende frokost hos Inger-Lise og Leif.**